



**Communiqué de presse**  
**22 Mai 2023**

**IAMBACCHUS.COM REMET LE PRIX IAMBACCHUS  
BRAVO À MATHIEU BRUNO, CHEF ÉTOILÉ DU  
RESTAURANT LÀ-HAUT- VIN ET GASTRONOMIE**

***Annonce du prix lors du marché annuel des vins de  
Chardonne, le 27 Mai, 2023***

Le premier prix IAMBACCHUS BRAVO sera remis le 27 mai 2023 à Mathieu Bruno, chef étoilé du restaurant Là-Haut à Chardonne, est le premier lauréat du prix lamBacchus Bravo. Son engagement pour les grands vins et la musique est démontré dans sa collaboration avec les Concerts Culinaires de Chardonne, présentant les meilleurs vins de Chardonne avec sa cuisine exquise primée.

<https://iambacchus.com/bravo-1>

# BRAVO

IAMBACCHUS.COM



IS PROUDLY PRESENTED TO

## MATHIEU BRUNO, LÀ-HAUT

In recognition of his continued commitment to the best of wine and music, especially for his collaboration with Concerts Culinaires de Chardonne.

A handwritten signature in black ink, appearing to read "JA", written in a cursive, flowing style.

John Axelrod, Founder

27 MAY 2023

On dit bravo après un spectacle réussi ou au sommelier qui choisit le bon vin pour la bonne occasion.

L'autocollant I AM BACCHUS BRAVO apposé sur la porte ou la fenêtre d'un restaurant, d'un magasin ou d'un commerçant est votre marque de confiance pour savoir où découvrir et apprécier le meilleur du vin et de la musique.

Depuis 2020, Mathieu Bruno défend la culture et la gastronomie à Chardonne et dans tout le Lavaux. Le talentueux chef a reçu les Mérites culinaires suisses en 2020 et son restaurant au cœur de Lavaux détient déjà 16 points au Gault & Millau. Le concept de l'événement Concerts Culinaires de Chardonne rend hommage à la tradition viticole de l'arc lémanique en associant vins régionaux et cuisine gastronomique inspirée du thème musical.

## À propos de lamBacchus.Com et des Concerts Culinaires de Chardonne

Lancé par le célèbre chef d'orchestre de musique classique John Axelrod, lamBacchus.com est l'aboutissement de ses activités d'expert en vins, de chef cuisinier, de présentateur de concerts et de guide touristique. lamBacchus.com vise à réunir la nourriture, la musique et le vin d'une manière unique, tout comme son festival, les Concerts Culinaires de Chardonne, et ses vidéos culinaires présentées sur la chaîne YouTube "The Conductor In The Kitchen" (Le chef d'orchestre dans la cuisine). lamBacchus emmène l'amateur de musique, de nourriture et de vin dans une expérience sensorielle sans frontières entre l'art culinaire, œnologique et musical. Essais sur le vin et la musique, dégustations, dîners, concerts culinaires, merchandising et tournées œnologiques et musicales sont les principales activités de lamBacchus.com.

### Rencontrez John Axelrod



Un répertoire exceptionnellement large, une programmation innovante et une présence charismatique font de John Axelrod l'un des chefs d'orchestre les plus recherchés au monde. En 2022, M. Axelrod est devenu chef principal de l'Orchestre symphonique de Bucarest et, en 2020, chef invité de l'Orchestre symphonique de la ville de Kyoto. En 2014, le maestro Axelrod est devenu le nouveau directeur artistique et musical du Real Orquesta Sinfónica de Sevilla. John Axelrod a également été premier chef invité de l'Orchestra Sinfonica di Milano, directeur musical de l'Orchestre national des Pays de la Loire, directeur musical et chef principal de l'Orchestre symphonique et théâtral de Lucerne, et directeur musical du festival

"Hollywood in Vienna", avec lequel il dirige l'Orchestre symphonique de la radio ORF de Vienne. M. Axelrod a régulièrement dirigé l'Orchestra della Svizzera Italiana et s'est produit au Montreux Jazz Festival, au Septembre Musical et avec l'Orchestre de la Suisse Romande. M. Axelrod a obtenu son diplôme à l'université de Harvard en 1988. Il a également travaillé dans l'industrie du vin en tant que directeur du Robert Mondavi Wine 6 Food Center en Californie. Le maestro Axelrod a étudié la direction d'orchestre avec Leonard Bernstein et au Conservatoire de Saint-Pétersbourg avec Ilya Musin.

## Rencontrez Mathieu Bruno

Chef de cuisine et gérant de Là-Haut. Mathieu Bruno, né à Montreux en 1983, est riche d'une expérience auprès de nombreux chefs reconnus et étoilés Gastronomie française chez Alain Carro et M.Chibrac, Saveurs subtiles d'un Maître saucier intraitable sur le choix des ingrédients à l'auberge de L'Onde Patrick Zimmerman, Saveurs venues d'Asie Julien Retler, Expérimentations moléculaires Denis Martin, Gourmandises pâtisseries Philippe Blondiaux...



Ce gourmet curieux et créatif confirme son orientation gastronomique vers les saveurs authentiques, la subtilité d'alliances inattendues et la fraîcheur des produits de saison. De 2012 à 2015, cuisinier gérant à l'espace Paysan Horloger au Boechet dans le Jura, il convainc. Le restaurant est un véritable succès et les visiteurs du musée, les horlogers et les gastronomes s'y retrouvent. En 2015, il est nommé "Découverte romande" par Gault & Millau.

2016, ouverture de La-Haut à Chardonne. Il renoue avec la Riviera vaudoise, rapportant dans ses bagages, femme, enfant et son enthousiasme communicatif.

### **Pourquoi lamBacchus.com ?**

Lier le vin, la nourriture et la musique n'est pas nouveau : ce qui rend lamBacchus.com unique, c'est qu'il s'agit du premier blog et service sur le vin et la musique créé sur la base d'une citation de Beethoven :

"La musique est une révélation supérieure à toute sagesse et philosophie, c'est le vin d'une nouvelle procréation, et je suis Bacchus qui presse ce vin glorieux pour les hommes et les rend ivres d'esprit."

Ici, sur ces pages, le vin et la musique sont présentés en parallèle, de concert, dans un duo de délicieuses paraboles sur les symphonies, les partitions et les expériences œnophiles.

De quoi servir l'esprit et la bouche. Là où le vin et la musique se rencontrent, autour d'un thème, d'une composition ou d'un concert, et où l'on peut savourer le meilleur de la vie. lamBacchus soutient également le vin et la musique en organisant de grands circuits à Vienne, Venise, Vérone et dans le Piémont, ainsi que des produits dérivés pour rendre votre vin plus musical et plus mémorable. Le prix Bravo lamBacchus est une liste permanente visant à mettre en valeur la marque lamBacchus et à informer les amateurs de vin et de musique du monde entier de l'endroit où trouver le meilleur en matière de vin et de musique.

En résumé, je dirais que j'ai toujours eu le désir de créer une expérience unique pour les amateurs de vin, de cuisine et de musique. lamBacchus.com est la concrétisation de ce rêve.

### **Quel est votre objectif en créant ces événements ?**

J'ai déjà organisé des concerts culinaires aux États-Unis, en Espagne, en France, en Italie et en Suisse. Mon objectif aujourd'hui, en tant qu'habitant de Chardonne et fondateur de lamBacchus.com et des Concerts Culinaires de Chardonne, est de rendre hommage à Mathieu Bruno et à son restaurant Là-Haut pour avoir inspiré et envoûté par votre sensibilité gastronomique et le bon sens d'associer la musique à vos talents culinaires. Permettez-moi de dire que Mathieu fait partie des talents exceptionnels dans les secteurs de la viticulture, de la gastronomie et de la musique de notre région. Je profite de cette occasion pour exprimer ma gratitude à la municipalité de Chardonne, aux Vignerons de Chardonne et à la Société de développement de Chardonne-Mont-Pèlerin pour leur aide et leur soutien. Mon but est de partager ma passion pour la cuisine, le vin et la musique. Ma devise est : mangez, buvez et soyez musicien ! Comme le disait Shakespeare : Si la musique est la nourriture de l'amour, alors jouez. Et c'est ce que je ferai, surtout à Chardonne !

Pour toute question ou information complémentaire, n'hésitez pas à nous contacter:

**info@iambacchus.com**

**+41 79 629 03 66**

**[www.iambacchus.com](http://www.iambacchus.com)**

**[www.culinaryconcert.com](http://www.culinaryconcert.com)**

**[www.concertsculinaires.com](http://www.concertsculinaires.com)**

**[www.theconductorinthekitchen.com](http://www.theconductorinthekitchen.com)**

# **IAMBACCHUS.COM PRESENTS IAMBACCHUS 2023 TO MATHIEU BRUNO, STAR CHEF OF RESTAURANT LÀ-HAUT- VIN ET GASTRONOMIE**

## ***Announcement of award at the annual Marché des Vins of Chardonne, the 27th of May, 2023.***

The first **IAMBACCHUS BRAVO AWARD** will be presented on 27 May 2023, during the Marché des Vins in Chardonne, to Mathieu Bruno, star chef of Restaurant Là-Haut in Chardonne, is the 1st recipient of the lamBacchus Bravo award. His commitment to great wine and music is demonstrated in his collaboration with the Concerts Culinaires de Chardonne, presenting the best wines from Chardonne with his exquisite award winning cuisine.

<https://iambacchus.com/bravo-1>

Bravo is said after a successful performance or to the sommelier who chooses the right wine for the right occasion. The **I AM BACCHUS BRAVO** sticker on the door or window of restaurants, stores or merchants is a trusted mark of distinction to know where the best of wine and music can be discovered and enjoyed.

Since 2020, Mathieu Bruno has championed culture and gastronomy in Chardonne and throughout the Lavaux. The talented chef was awarded the "Mérites culinaires suisses" in 2020 and his restaurant in the heart of Lavaux already holds 16 points in Gault & Millau. The concept of the event Concerts Culinaires de Chardonne pays tribute to the wine tradition of the Lake Geneva region by combining regional wines and gastronomic cuisine inspired by the musical theme.

### **About the lamBacchus.Com**

Initiated by renowned **classical music conductor John Axelrod**, **IamBacchus.com** is the culmination of his activities as a wine expert, celebrity chef, concert presenter and tour guide. lamBacchus.com aims to bring together food, music and wine in a unique way as do his festival, Concerts Culinaires de Chardonne, and his cooking videos featured on the YouTube Channel and website "The Conductor In The Kitchen." lamBacchus.com takes the music, food and wine lover on a sensory

experience with no boundaries between culinary, oenological and musical art. Wine and music essays, dégustations, dinners, culinary concerts, merchandising and wine and music tours are the primary activities of **lamBacchus.com**

### **Meet John Axelrod**



An exceptionally broad repertoire, innovative programming and a charismatic presence make John Axelrod one of the world's most sought-after conductors. In 2022, Mr. Axelrod became Principal Conductor of the Bucharest Symphony Orchestra and in 2020, as Guest Conductor of the Kyoto City Symphony Orchestra. In 2014, Maestro Axelrod became the new Artistic and Musical Director of the Real Orquesta Sinfónica de Sevilla . John Axelrod has also served as Principal Guest Conductor of the Orchestra Sinfonica di Milano, Music Director of the Orchestre National des Pays de la Loire, Music Director and Chief Conductor of the Lucerne Symphony and Theatre Orchestra, and Music

Director of the "Hollywood in Vienna" festival, with whom he conducts the Vienna ORF Radio Symphony Orchestra. Mr. Axelrod has regularly conducted in Switzerland at the Orchestra della Svizzera Italiana and has performed at the Montreux Jazz Festival, Septembre Musical and with the Orchestre de la Suisse Romande. Mr. Axelrod graduated from Harvard University in 1988. He also worked in the wine industry as the Director of the Robert Mondavi Wine & Food Center in California. He is the author of three published books and founder of a Swiss charity providing cultural experiences to underprivileged sectors of global communities. Maestro Axelrod studied conducting with Leonard Bernstein and at the St. Petersburg Conservatory with Ilya Musin.

### **Meet Mathieu Bruno**

Mathieu Bruno Chef and manager of Là-Haut.

Mathieu Bruno, recently awarded the 1st Swiss culinary merit and holder of Gault & Millau distinctions, was born in Montreux in 1983, and has a wealth of experience with many recognized and starred chefs of French gastronomy, including Alain Carro and M. Chibrac, Patrick Zimmerman, Julien Retler, Denis Martin, Philippe Blondiaux, etc. ..



This curious and creative gourmet confirms his gastronomic orientation towards authenticity, the subtlety of unexpected combinations and the freshness of seasonal products.

From 2012 to 2015, he was cook and manager at the Paysan Horloger space in Boechet in the Jura. and awarded the “Découverte romande” by Gault & Millau.

2016 was the opening of La-Haut in Chardonne.



### **Why lamBacchus.com?**

Linking wine, food and music is not new:

What makes **www.lamBacchus.com** unique is that it is the first blog and site about wine and music created based on the quote from Beethoven:

"Music is a higher revelation than all wisdom and philosophy, it is the wine of a new procreation, and I am Bacchus who presses out this glorious wine for men and makes them drunk with the spirit."

Here, on these pages, wine and music are presented in parallel, in concert, in a duet of delicious parables about symphonies and scores and oenophile experiences.

What to serve the mind and mouth. Where wine and music meet, over a theme, a composition or a concert, and the best of life can be savoured. lamBacchus.com also supports the wine and music essays with Grand Tours to Vienna, Venice, Verona and Piemonte and merchandise to make your wine more musical and memorable. The **lamBacchus Bravo award** is a continuing list of winners to highlight the **lamBacchus** Brand and to inform wine and music lovers around the world where to find the best in wine and music.

### **What is your objective in creating these events?**

I have already organised Culinary Concerts in the USA, Spain, France, Italy and Switzerland. The purpose today, as a resident of Chardonne and founder of lamBacchus.com and Concerts Culinaires de Chardonne, is to give recognition to Mathieu Bruno and his restaurant Là-Haut for inspiring and



mesmerising with his gourmet sensibilities and the good sense to combine music with his culinary talents. Allow me to say that Mathieu is one of the outstanding talents in the viticulture, gastronomy and musical sectors of our region. I would like to take this opportunity to express my gratitude to the Municipality of Chardonne, the Vignerons of Chardonne, and the Chardonne-Mont-Pèlerin Development Society for their help and support. My goal is to share my passion for food, wine and music. My motto is: eat, drink and be musical! As Shakespeare said: If music be the food of love, then play on. And that's what I will do, especially in Chardonne!

[www.restaurant-la-haut.ch](http://www.restaurant-la-haut.ch)

**FOR MORE INFORMATION:**

[info@iambacchus.com](mailto:info@iambacchus.com)

+41 79 629 03 66

[www.iambacchus.com](http://www.iambacchus.com)

[www.culinaryconcert.com](http://www.culinaryconcert.com)

[www.concertsculinaires.com](http://www.concertsculinaires.com)

[www.theconductorinthekitchen.com](http://www.theconductorinthekitchen.com)